



# 云南草业

YUNNAN PRATACULTURAL

云南省草地学会 主办



准印证号：(53)Y000072

编印单位：云南省草地学会

发送对象：学会会员、农牧业科研、生产单位、  
草地牧业企业、草坪园林绿化企业等

印刷单位：云南玛达米文化发展有限公司

印数：800册 开本：16K

出版日期：2019年4月

内部资料 免费交流

2019.01 总第74期  
2019, No. 1 Total No. 74

# 目 录

## 云南草业

2019年第1期

总第74期

主办单位

云南省草地学会

主 编:黄必志

副主编:匡崇义 钟 声

编 委:黄必志 匡崇义 钟 声

薛世明 邓菊芬 罗富成

王安奎 金显栋 严 菘

解亚林 王晓林 赵 萍

陈 功 董仲生 亏开兴

单贵莲 张美艳 袁福锦

吴文荣 欧阳青 李乔仙

钟绍丽

英文目录翻译:刘天良

责 任 编 辑:匡崇义 钟 声

编 辑 部 地 址:昆明市滇中新区

东区小哨哨关公路13号

邮 编:650212

电 话 / 传 真:0871-67391025

网 站: <http://www.ynbp.cn>

E-mail: 13013313306@163.com

### ●国家现代农业产业技术体系工作进展●

国家肉牛牦牛产业技术体系饲料资源开发与利用岗位2018年工作进展 … 黄必志(1)  
国家肉牛牦牛产业技术体系昆明综合试验站2018年度工作总结 …… 张继才,等(7)  
国家牧草产业技术体系德宏综合试验站2018年工作进展 …… 薛世明,等(10)  
云南省2018年“粮改饲”实施情况与产业规划发展建议 …… 黄梅芬,等(19)

### ●云南省科技惠民先行先试项目总结●

云岭牛持续选育与应用创新团队研究进展 …… 亏开兴,等(23)  
草种资源与育种创新团队建设与创新研究进展 …… 钟声,等(27)  
云南地方牛种种质资源保护与利用创新团队2018年度工作进展 …… 和占星,等(29)  
中甸牦牛异地育肥关键技术研究创新团队2018年度工作总结 …… 杨凯(33)

### ●云南省草产业技术体系●

武定县构树产业发展情况调研报告 …… 钟声,等(36)  
构树在云南生态修复中的潜力评价 …… 张美艳,等(44)  
保山市、大理州构树种植与加工利用调研报告 …… 吴文荣,等(48)  
云南文山野生构树调研报告 …… 匡崇义,等(52)  
迪庆州玉米秸秆发酵饲料的研究进展分析 …… 罗胜红(54)

### ●科技部“三区”科技服务工作总结●

西盟三江并流农业开发有限公司发展概况及肉牛养殖存在的问题和建议 … 黄必志(58)  
普洱金孔雀绿色牧业有限公司肉牛养殖现状、存在问题和建议 …… 金显栋(62)  
德钦县阿东村牦牛养殖专业合作社牦牛养殖现状、存在问题和建议 …… 张美艳(67)  
香格里拉市苏杰农业科技有限公司牦牛养殖现状、存在问题和建议 …… 薛世明(71)  
芒市禾牛科技有限责任公司发展现状、存在的问题及建议 …… 和占星(75)  
武定武泰种养殖基地养殖现状、存在问题和建议 …… 亏开兴,等(78)  
玉龙县志鸿生态养殖基地的现状、存在问题和建议 …… 黄梅芬(80)  
昌宁县春雨肉牛养殖有限公司现状、存在问题及建议 …… 徐驰(83)  
江城优山美牧农业科技有限公司肉牛养殖现状、存在问题和建议 …… 赵刚(85)  
师宗县富存肉牛养殖场肉牛养殖现状、存在问题和建议 …… 李乔仙(88)  
盈江县绿苑养牛场养殖现状及存在问题分析 …… 吴文荣(91)  
云南海潮集团听牧肉牛产业股份有限公司肉牛养殖现状、存在问题和建议… 余梅(95)

### ●云南省草地动物科学研究院主要部门工作总结●

云南省草地动物科学研究院2018年工作总结及2019年工作计划 …… (97)  
云南省草地动物科学研究院科研管理处2018年度工作总结 …… (102)  
云南省草地动物科学研究院科技创新与成果转化中心2018年度工作总结 …… (109)  
云南省草地动物科学研究院草地研究所2018年工作总结 …… (115)  
云南省草地动物科学研究院肉牛研究所2018年工作总结 …… (118)  
云南省草地动物科学研究院肉牛工程技术研究中心2018年工作总结 …… (124)

### ●经验总结●

保山市青贮型与籽粒型玉米品种对比试验研究 …… 杨爱梅,等(127)  
陆良县粮改饲项目实施的现状与思考 …… 赵玲燕,等(131)  
适度规模养猪场规划与设计 …… 穆云海(137)  
盈江县生猪产业发展现状、存在问题及建议 …… 雷风雨(142)  
云南省宣威市大海子人工草场主要害虫金龟子的生物学特性、生活习性 & 防治方法  
初探 …… 蒋文翔,等(145)  
元江县畜禽产品安全存在的主要问题及对策 …… 王跃淞(149)  
寻甸县凤合镇产业提升发展会议(下) …… 周进丽(152)  
对盈江县卡场镇动物疫病防控工作的思考 …… 呷买德(158)  
耕牛瘤胃积食的辨证论治 …… 刘荣成(161)  
浅析砚山县鸡球虫病防治对策及措施 …… 余超志(164)  
提高母猪繁殖力的综合技术措施 …… 陈燕(169)  
中西医结合治疗马肠痉挛 …… 刘荣成(175)  
一例山羊传染性胸膜肺炎病的诊断与治疗 …… 李晶(177)  
一例胎位不正引起母牛难产的治疗体会 …… 吕腊梅,等(179)  
一起猪亚硝酸盐中毒的诊疗 …… 严福文,等(181)

# Contents

## Yunnan Pratacultural

2019, No. 1

Total No. 74

Sponsored by Yunnan Grassland Society

**Editor in Chief:** Huang Bizhi

**Deputy Editor:** Kuang Chongyi

Zhong Sheng

**Editorial Board:** Huang Bizhi

Kuang Chongyi Zhong Sheng

Xue Shiming Deng Jufen

Luo Fucheng Wang Ankui

Jin Xiangdong Yan Song

Xie Yalin Wang Xiaolin

Zhao Ping Chen Gong

Dong Zhongsheng Qu Kaixing

Shan Guilian Zhang Meiyan

Yuan Fujin Wu Wenrong

Ouyang Qing Li Qiaoxian

Zhong Shaoli

**English Contents Translation:**

Liu Tianliang

**Editor in Charge:** Kuang Chongyi

Zhong Sheng

**Editorial Address:** No. 13 Shouguan

Road, Xiaoshou, East Area, Dianzhong

New District, Kunming City.

**Post Code:** 650212

**Tel & Fax:** 0871 - 67391025

**Website:** <http://www.ynbp.cn>

**E-mail:** 13013313306@163.com

· <b>Work Progress of the National Modern Agricultural Industry Technology System</b> ·	
Work Summary of Nutrition and Feed Post of National Beef Cattle and Yak Industry Technology System in 2018	Huang Bizhi (1)
Work Summary of Kunming Experimental Station of National Beef Cattle and Yak Industry System in 2018	Zhang Jici et al. (7)
Work Progress of Dehong Comprehensive Experimental Station of National Forage Industry Technology System in 2018	Xue Shiming et al. (10)
Implementation Situation and Suggestions for Industrial Planning Development of the "Changing Grain to Forage" in Yunnan Province in 2018	Huang Meifen et al. (19)
· <b>Summary of Early Implementation and Pilot Project of Science and Technology for Benefit the People</b> ·	
Research Progress of Yunling Cattle Continuous Breeding and Application Innovation Team	Qu Kaixing et al. (23)
Construction and Research Progress of Pasture Seeds Resources and Breeding Innovation Team	Zhong Sheng et al. (27)
Annual Work Progress of Yunnan Local Cattle Genetic Resource Conservation and Utilization Innovation Team in 2018	He Zhanxing et al. (29)
Work Summary of Zhongdian Yak in Non - origin Fattening Key Technical Research Innovation Team	Yang Kai (33)
· <b>Yunnan Grass Industry Technology System</b> ·	
Investigation Report on the Development of Paper Mulberry Tree Industry in Wuding County	Zhong Sheng et al. (36)
Evaluation of Ecological Restoration Potential of Paper Mulberry Trees in Yunnan	Zhang Meiyuan et al. (44)
Investigation Report on Planting, Processing and Utilization of Paper Mulberry Trees in Baoshan City and Dali Prefecture	Wu Wenrong et al. (48)
Investigation Report of Wild Paper Mulberry Trees in Wenshan, Yunnan	Kuang Chongyi et al. (52)
Analysis of Research Progress on Fermented Feed of Corn Stalk in Diqing Prefecture	Luo Shenghong et al. (54)
· <b>Summary of Science and Technology Service Work in the "Three Districts" of the Ministry of Science and Technology</b> ·	
Developing Situation, Problems and Suggestions of Beef Cattle Breeding in Ximeng Three - Parallel Rivers Agricultural Development Co., Ltd.	Huang Bizhi (58)
Current Status, Problems and Suggestions of Beef Cattle Breeding in Golden Peacock Green Animal Husbandry Co., Ltd. in Pu'er	Jin Xiangdong (62)
Current status, Problems and Suggestions of Yak Breeding in Yak Breeding Specialized Cooperative in Adong Village, Deqin County	Zhang Meiyuan (67)
Current Status, Problems and Suggestions of Yak Breeding in Sujie Agricultural Technology Co., Ltd. in Shangri - La	Xue Shiming (71)
Development Status, Problems and Suggestions of Henui Science and Technology Co., Ltd. in Mangshi	He Zhanxing (75)
Current Status, Problems and Suggestions of Breeding in Wutai Breeding Base in Wuding	Qu Kaixing et al. (78)
Current Status, Problems and Suggestions of Breeding in Zhihong Ecological Breeding Base in Yulong County	Huang Meifen (80)
Current Status and Problems in Chunyu Beef Cattle Breeding Co., Ltd. in Changning County	Xu Chi (83)
Current Status, Problems and Suggestions of Beef Cattle Breeding in Youshan Meimu Agricultural Science and Technology Co., Ltd. in Jiangcheng	Zhao Gang (85)
Current Status, Problems and Suggestions of Beef Cattle Breeding in Fucun Beef Cattle Farm in Shizong County	Li Qiaoxian (88)
Current Status and Analysis of Existing Problems on Lvyan Beef Breeding Farm in Yingjiang County	Wu Wenrong (91)
Current Status, Existing Problems and Suggestions of Beef Cattle Breeding in Tingmu Beef Cattle Industry Co., Ltd. Yunnan Haichao Group	Yu Mei (95)
· <b>Sections Work Summary of Yunnan Academe of Grassland and Animal Science</b> ·	
Work Summary in 2018 and Work Plan in 2019 of Yunnan Academe of Grassland and Animal Science	(97)
Work Summary of Research Management Office of Yunnan Academe of Grassland and Animal Science in 2018	(102)
Work Summary of Science and Technology Innovation and Achievement Transformation Center of Yunnan Academe of Grassland and Animal Science in 2018	(109)
Work Summary of Grassland Research Institute of Yunnan Academe of Grassland and Animal Science in 2018	(115)
Work Summary of Beef Cattle Research Institute of Yunnan Academe of Grassland and Animal Science in 2018	(118)
Work Summary of Beef Cattle Engineering Center of Yunnan Academe of Grassland and Animal Science in 2018	(124)
· <b>Experience Summary</b> ·	
Comparative Experimental Study on Silage and Grain Maize Varieties in Baoshan City	Yang Aimei et al. (127)
Status and Thoughts on the Implementation of "Changing Grain to Forage" Project in Luliang County	Zhao Lingyan et al. (131)
Planning and Design for Moderate Scale Pig Farm	Mu Yunhai (137)
Development Status, Existing Problems and Suggestions of Pig Industry in Yingjiang County	Lei Fengyu (142)
Preliminary Study on Biological Characteristics, Living Habits and Control Methods of Main Pest Scarab in the Pasture of Dahaizi, Xuanwei City	Jiang Wenxiang et al. (145)
Main Problems and Countermeasures of the Safety of Livestock and Poultry Products in Yuanjiang County	Wang Yuesong (149)
Discussion on the Development of Industrial Upgrading in Fenghe Town, Xundian County II	Zhou Jinli (152)
Thoughts on the Prevention and Control of Animal Diseases in Kachang Town, Yingjiang County	Gen Maide (158)
Syndrome Differentiation and Treatment of Ruminant Impaction	Liu Rongcheng (161)
Analysis on Prevention and Control Countermeasures for Chicken Coccidiosis in Yaishan County	Yu Chaozhi (164)
Comprehensive Technical Measures to Improve the Reproductive Capacity of Sows	Chen Yan (169)
Treatment of Horse Intestinal Spasm in Combined Method of Traditional Chinese and Western Medicine	Liu Rongcheng (175)
A Case of Diagnosis and Prevention of Goat's Contagious Pleuropneumonia	Li Jing (177)
An Experience of Treatment of Cow's Dystocia Caused by Malpresentation	Li Lamei et al. (179)
A Treatment of Swine Nitrite Poisoning	Yan Fuwen et al. (181)